
U Županijskoj palači održan kolegij ravnatelja osnovnih i srednjih škola
24.10.2024.

Analiza upisa učenika u osnovne i srednje škole u šk. god. 2024./2025., organizacija

događanja „Budi IN i odaberi obrtničko zanimanje“ i promocija strukovnog

obrazovanja Varaždinske županije, sigurnost prometa te kakva je trenutno situacija s

vaučerima za obrazovanje s posebnim naglaskom na verifikaciju programa

osposobljavanja za Pomoćnike u nastavi u organizaciji javne ustanove ETC

Hrvatska bile su teme Kolegija ravnatelja osnovnih i srednjih škola s područja

Varaždinske županije.

Na početku Kolegija ravnatelje je pozdravio župan Varaždinske županije Anđelko

Stričak.

- Kontinuirano održavamo kolegije kako bi svi ravnatelji bili upoznati s kretanjem

interesa upisa učenika i u koje škole, za koja zanimanja, potrebama tržišta rada,

potrebama za cjeloživotnim obrazovanjem, vannastavnim i vanškolskim aktivnostima

i dr. Također, kolegije održavamo kako bi se i sami ravnatelji uključili u rasprave i



predložili na koji način podići kvalitetu obrazovanju. Osim ulaganja u infrastrukturu -

gradnju i dogradnju škola i školskih sportskih dvorana, kao i njihovo opremanje,

Varaždinska županija financira i čitav niz aktivnosti i dodatnih sadržaja koji su

prepoznati kao važni za razvoj djece, a informacije o važnosti i potrebama za takvim

aktivnostima nam stižu upravo od ravnatelja i nastavnika škola – rekao je župan.

Pročelnik Upravnog odjela za prosvjetu, kulturu i sport dr. sc. Miroslav Huđek iznio je

pak podatke o upisu učenika u osnovne i srednje škole.

- Kada gledamo 33 osnovne škole kojima je osnivač Varaždinska županija onda

možemo reći kako našu školsku zajednicu čini 8.896 učenika o kojima brine 1.798

zaposlenih osoba. U srednjim školama s područja Varaždinske županije imamo

6.647 učenika te 1.259 zaposlenih. Od tog broja 5.911 učenika je iz naše županije,

730 učenika iz drugih županija, te 6 iz inozemstva, odnosno 11,2% učenika koji

pohađaju naše srednje škole su iz drugih krajeva Hrvatske i inozemstva. Gimnazije

pohađa 1.589 učenika, a 4.834 učenika školuju se u 3-godišnjim i 4-godišnjim

strukovnim školama. Ono što je važno za naglasiti da smo jedna od četiri hrvatske

županije koja nema učenike upisane u suficitarne programe. Ako gledamo unazad

nekoliko godina broj učenika koji upisuju strukovne programe, taj broj je iz godine u

godinu veći. I dok su na nacionalnoj razini učenici najviše upisivali obrazovne

sektore iz područja ekonomije, trgovine i poslovne administracije, elektrotehnike i

računarstva, strojarstva, brodogradnje i metalurgije te turizma i ugostiteljstva, u

Varaždinskoj županiji najveći interes vladao je za programe iz strojarstva,

brodogradnje i metalurgije, zatim elektrotehnike i računarstva, zdravstva i socijalne

skrbi, dok je tek četvrto mjesto zauzela ekonomija – nabrojao je pročelnik Huđek.

Ravnatelji su se mogli informirati i o drugom izdanju projekta „Budi IN i odaberi

obrtničko zanimanje“ kojeg je prošle godine po prvi puta, uz pomoć obrtnika,

organiziralo Udruženje hrvatskih obrtnika Varaždin. Ove godine u projekt se uključila

i Varaždinska županija, a samo događanje planirano je za 7. studeni. Projekt je

namijenjen učenicima završnih razreda osnovnih škola. Osim što će se pobliže

upoznati s obrtnicima, učenicima će biti otvoreni praktikumi i radionice strukovnih

škola u kompleksu u Hallerovoj aleji od Elektrostrojarske škole do Strojarske i

prometne, Srednje strukovne i Gospodarske škole do Graditeljske, prirodoslovne i



rudarske škole. O samom projektu ravnatelje je upoznao predsjednik Udruženja

hrvatskih obrtnika Varaždin Vladimir Bais, dok je predsjednik Obrtničke komore

Varaždinske županije Igor Šoković govorio o stanju u obrtništvu.

Glavni policijski inspektorat i voditelj poslova Prometne policije PU varaždinske

Danijel Posavec informirao je o stanju sigurnosti na cestama Varaždinske županije s

posebnim naglaskom na djecu.

- Sa stanjem sigurnosti prometa možemo biti zadovoljni. Prema obrađenim

podacima do 27. kolovoza ove godine, te uspoređujući isto razdoblje 2023. godine, u

Republici Hrvatskoj, zabilježili smo smanjenje broja teških prometnih nesreća, kao i

prometnih nesreća s poginulim osobama, te s teško ozlijeđenim osobama, kao i

smanjenje broja poginulih osoba, teško ozlijeđenih osoba, a bilježimo povećanje

broja nesreća s lakše ozlijeđenim osobama, kao i povećanje broja lakše ozlijeđenih

osoba. Do kraja kolovoza u prometnim nesrećama smrtno je stradalo petero djece, u

odnosu na sedmero u istom razdoblju 2023. godine. Smanjen je broj teško

ozlijeđene djece za 15,4 posto, dok se broj lakše ozlijeđene djece povećao za 5,9

posto. Što se pak tiče Varaždinske županije i stradavanje djece u 2022. i 2023.

godini bilježimo smanjenje ukupnog broja stradale djece, kao i stradavanje djece s

težim, ali i lakšim posljedicama, a posebno nas veseli činjenica da 2023. godine

nismo imali ni jedno dijete koje je smrtno stradalo u prometu – rekao je Posavec te

istaknuo kako PU varaždinska provodi niz preventivnih mjera u cilju povećanja

sigurnosti u prometu.

Predstojnica Hrvatskog zavoda za zapošljavanje – Područni ured Varaždin Branka

Šaško informirala je o trenutnoj situaciji s vaučerima za obrazovanje s posebnim

naglaskom na verifikaciju programa osposobljavanja za Pomoćnike u nastavi u

organizaciji javne ustanove ETC Hrvatska

- Dodatnim izmjenama provedbe programa dodjele vaučera usuglašene između

Ministarstva znanosti, obrazovanja i mladih i MROSP-a omogućena je dodjela

vaučera i osobama zaposlenima u svrhu pružanja pomoći/asistencije djeci i

učenicima u odgojno-obrazovnome procesu kao što su pomoćnici u nastavi, stručni

komunikacijski posrednici, pomoćnici za djecu s teškoćama u razvoju u dječjim



vrtićima. Vaučer se odobrava pod istim uvjetima kao i pomoćnicima u nastavi – osim

izdane ponude pružatelja i udovoljavanja općim kriterijima za dodjelu vaučera,

korisnik mora priložiti važeći ugovor o obavljanju poslova stručnog komunikacijskog

posrednika odnosno pomoćnika za djecu s teškoćama.

Ujedno, svi pomoćnici u nastavi koji su prošli edukaciju u trajanju od najmanje 180

sati, te imaju izdanu javnu ispravu o završetku programa nemaju obvezu ponovnog

pohađanja programa te su o tome obaviješteni kako korisnici od strane škola tako i

pružatelji od strane nadležne Agencije – naglasila je Šaško.












